
IN THE UNITED STATES DISTRICT COURT
FOR THE DISTRICT OF COLUMBIA

MUSTAFA AIT IDR, et al.
)
)
)

Petitioners, )
)

v. )
)

GEORGE W. BUSH, )
President of the United States, et aL, )

Respondents. )
)

Civil Action No. 04-CV-1166 (RJL)

DECLARATION OF .lAMES R; CRISFIELD JR.

Pursuant to 28 U.S.C. § 1746, I, Commander James R. Crisfield Jr., Judge Advocate

General’s Corps, United States Navy, hereby state that to the best of my knowledge, information

and belief, the following is true, accurate and correct:

I. I am the Legal Advisor tO the Combatant Status Review Tribunals. In that capacity I

am the principal legal advisor to the Director, Combatant Status Review Tribunals, and provide

advice to Tribunals on legal, evidentiary, procedural, and other matters. I also review the record of

proceedings in each Tribunal for legal sufficiency in accordance with standards prescribed in the

Combatant Status Review Tribunal establishment order and implementing directive.

2. I hereby certify that the documents attached hereto constitute a tree and accurate

copy of the portions of the record of proceedings before the Combatant Status Review Tribunal

related to petitioner Mustafa Air Idr that are suitable for public release. The portions of the record

that are classified or considered law enforcement sensitive are not attached hereto. I have redacted

information that would personally identify other detainees and the family members of detainees, as

well as certain U.S. Government personnel in order to protect the personal security of those
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individuals. I have also redacted internee serial numbers because certain combinations of internee

serial numbers with other information become classified under applicable classification guidance.

I declare under penalty of perjury that the foregoing i~s true and correct.

Dated: ~ ([~’~" (~/-/t ~/~(~,~~

~es l~field Jr.
CDR, JAGC, USN
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FOR OFFICIAL USE ONLY

Department of Defense
Director, Combatant Status Review Tribunals

OARDEC/Ser: 0276
26 October 2004

From: Director, Combatant Status Review Tribunal

Subj:

Ref:

REVIEW OF COMBATANT STATUS REVIEW TRIBUNAL FOR
DETAINEE ISN # ~

(a) Deputy Secretary of Defense Order of 7 July 2004
(b) Secretary of the Navy Order of 29 July 2004

1. I concur in the decision of the Combatant Status Review Tribunal that Detainee ISN ~
meets the criteria for designation as an Enemy Combatant, in accordance wit~ references (a) and

2. This case is now considered final and the detainee will be scheduled for an Administrative
Review Board.

J. M. McGARRAH
RADM, CEC, USN

Distribution:
NSC (Mr. John Bellinger)
DoS (Ambassador Prosper)
DASD-DA
JCS 05)
SOUTHCOM (COS)
COM/rFGTMO
OARDEC (Fwd)
CrIT Ft Belvoir

FOR OFFICIAL USE ONLY
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UNCLASSWIED

25 Oct 04

From: Legal Advisor
To: Director, Combatant Status Review Tribunal

Subj: LEGAL SUFFICIENCY REVIEW OF COMBATANT STATUS REVIEW TRI]gUNAL
FOR DETAINEE ISN

Refi (a) Deputy Secretary of Defense Order of 7 July 2004
(b) Secretary of the Navy Implementation Directive of 29 July 2004

Encl: (1) Appointing Order for Tribunal #7 of 13 September 2004
(2) Record of Tribunal Proceedings

1. Legal sufficiency review has been completed on the subject Combatant Status Review
Tribunal in accordance with references (a) and (b). After reviewing the record of the Tribunal, 
f’md that:

a. The detainee was properly notified of the Tribunal process. Initially, he elected to
participate in the Tribunal but later changed his mind and voluntarily elected not to
participate. He was therefore absent during the first Tribunal session held on 6 October
2004. The Tribunal re-convened on 11 October to consider additional information.
Since some of this information was unclassified, the detainee was again asked if he
would like to participate in the Tribunal. The detainee elected to participate, was present
for the unclassified session of the Tribunal on 11 October, and provided sworn testimony.

b. The Tribunal was properly convened and constituted by enclosure (1).

c. The Tribunal complied with all provisions of references (a) and (b). Note that 
information in exhibits R-24 to R-26 was redacted. The FBI properly certified in exhibit
R-2 that the redacted information would not support a determination that the detainee is
not an enemy combatant.

d. The detainee requested two witnesses. Once the detainee elected not to participate in
the Tribunal the Tribunal President took no further action on his witness requests. In my
opinion, the Tribunal President acted within her discretion in declining to act on the
witness requests for a detainee who elected not to participate in the Tribunal.

The detainee also requested evidence in the form of documents he allegedly possessed
when he was turned over to U.S. custody, including his passports and Bosnian court
papers. His passports were located, but once the detainee elected not to participate in the
Tribunal, the search for the other documents was terminated. In my opinion, the

UNCLASSWIED
5004



Subj: LEGAL SUFFICIENCY REVIEW OF COMBATANT STATUS REVIEW TRI]3LrNAL
FOR DETAINEE ISN #~

termination of the search was within the Tribunal President’s discretion once the detainee
elected not to participate in the Tribunal.

e. The Ttibunal’s decision that detainee #~is properly classified as an enemy
combatant was unanimous.

f. The detalnee’s Personal Representative was ~ven the opportunity to review the record
of proceedings and declined to submit comments to the Tribunal.

2. The proceedings and decision of the Tribunal are legally sufficient and no corrective action is
required.

3. I recommend that the decision of the Tribunal_be approved and the case be considered final.

CDR, JAGC, USN

2
UNCLASS12~lED
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~
Department of Defense

Director, Combatant Status Review Tribunals

From: Director, Combatant Status Review Tribunal~

13 Sep 04

Subj: APPOINTMENT OF COMBATANT STATUS I~VIEW TRIBUNAL #7

Ref: (a) Convening Authority Appointment Letter of 9 July 2004

By the authority given to me in reference (a), a Combatant Status Review Tribunal
established by "Impl~nentation of Combatant Status Review Tribunal Procedures for
Enemy Combatants Detained at Guantanamo Bay Naval Base, Cuba" dated 29 ~’uly 2004
is hereby convened. It shall hear such cases as shall be brought before it without further
action of refen~al or otherwise.

The following commissioned officers shall serve as members of the Tribunal:

MEMBER~:

. Colonel, U.S. Army; President

Commander, JAGC, U.S. Nav~, Member (IAG)

Lieutenant Commander, U.S. Navy;, Member

~J, ~ McGARRAH

Rear Admiral
Civi~ Engineer Corps
United States Naval Reserve
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HEADQUARTERS, OARDEC FORWARD
GUANTANAMO BAY, CUBA

APO AE O9360

22 October 2004
MEMORANDUM FOR DIRECTOR, CSRT

FROM: OARDEC FORWARD Commander

SUBJECT: CSRT Record of Proceedings ICO ISN# ~

1. Pursuant to Enclosure (1), paragraph ~(5) of Implementation of Combatant Status Review
Tribunal Procedures for Enemy Combatants Detained at Guantanamo Bay Naval Base, Cuba
dated 29 July 2004, I am forwarding the Combatant Status Review Tribunal Decision Report for
the above mentioned ISN for review and action.

2. If there are any questions regarding this package, point of contact o~-~s matter is the
undersigned at DSN 660-3088.

~ ~¯J~so.~
CAPT, I ~
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SECRET/fNOFORN//ORCON//X1

(U) Combatant Status Review Tribunal Decision Report Cover Sheet

(U) This Document is UNCLASSIFIED Upon Removal of Enclosures (2) and 

Co-) TRIBUNAL PANEL: #7

(U) ISN#: 

Ref: (a) (U) Convening Order for Tribunal #7 of 13 September 2004 (U)
(b) (U) CSRT Implementation Directive of 29 July 2004 (U-)
(c) (133 DEPSECDEF Memo of 7 July 2004 (U)

Encl: (1) (U) Unclassified Summary of Basis for Tribunal Decision (U/FOUO)
(2) (U) Classified Summary of Basis for Tribunal Decision (S/NF/ORCON)
(3) (I.Y) Summary of Detainee Testimony ~OUO)
(4) (U) Copies of Documentary Evidence Presented (S/NF/ORCON)
(5) (U) Personal Representative’s Record Review (U)

1. (U) This Tribunal was convened by references (a) and (b) to make a determination 
to whether the detainee meets the criteria to be designated as an enemy combatant as
defined ha reference (c).

2. (U) On 20 October 2004.~the Tribunal determined, by a preponderance of the
evidence, that Detainee #~is properly designated as an enemy combatant as defined
ha reference (c).

3. (U) In particular, the Tribunal finds that this detainee is a member of, or affifiated
with, A1 Qaida forces, as more fully discussed ha the enclosures.

4. (U) Enclosure (1) provides an unclassified account of the basis for the Tribunal’s
decision. A detailed account &the evidence considered by the Tribunal and its findings
of fact are contained in enclosures (I) and (2).

U.S. Army
Tribunal President

DERV FM: Multiple Sources SECRET//NOFORN//ORCON//X1
DECLASS: XI 5008



U~CLASSIFI~D//FOUO

UNCLASSIFIED S~Y OF BASIS FOR TRIBUNAL
DECISION

O~nclosure (1) to Combatant Status Review Tribunal Decision Report)

T1LIBUNAL P~ #7
ISN #: ~

1. In~oducfion

As the Combatant Status Review Tribunal (CSRT) Decision Report indicates, the
Tribunal has determined that this detainee is properly classified as an enemy combatant
and was part of or supporting A1 Qaida forces. In reaching its conclusions, the Tribunal
considered both classified and unclassified information. The following is an account of
the unclassified evidence considered by the Tribunal and other pertinent information.
Classified evidence considered by the Tribunal is discussed in Enclosure (2) to the CSRT
Decision Report.

2. Synopsis of Proceedings

The Tribunal hearing commenced on 6 October 2004. The Recorder presented Exhibits
R-1 through R-3 during the unclassified portion of this Tribunal session. ExNbit R-l, the
Unclassified Summary of Evidence, states that the detainee: is associated with A1 Qaida;
is Algerian, but acquired Bosnian citizenship in the Bosnian military in 1995; is
associated with the Armed Islamic Group (GIA), a recognized extremist organization
with ties to A1 Qaida; associated with a known Al Qaida operative while living in Bosnia;
planned to travel to Afghanistan once his A1 Qalda contact arrived there and had made
the necessary arrangements; and was arrested by Bosnian authorities on 18 October 2001
because of his involvement with a plan to attack the U.S. Embassy located in Sarajevo.
The Recorder presented no other unclassified evidence and called no witnesses.

The detainee initially elected to participate in the Tribunal process, but then changed his
mind and affirmatively declined to participate. His election is indicated on the Detainee
Election Form, which was admitted into evidence as Exhibit D-a. Because he elected not
to participate, his request for two witnesses was not pursued and the Tribunal proceeding
was held in the detalnee’s absence. In addition to Exhibit D-a, the Personal
Representative in~’oduced Exhibit D-b into evidence during the unclassified session.
Exhibit D-b is a letter fi’om the U.S. Ambassador to Bosnia and Herzegovina (BH) to the
detainee’s family explaining that the detainee had been taken into U.S. custody. The
Personal Representative called no witnesses on behalf of the detainee.

During the classified session of the Tribunal on 6 October, the Recorder presented
Exhibits R-4 through R-26 without comment. The Personal Representative introduded no
additional classified evidence, but did comment on the classified evidence introduced by
the Recorder. After the Tribunal read the classified exhibits and reconvened, the

UNCLASSIFIED//FOUO ISN ~
Enclosure (1)

Page 1 of 5
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UNCLASSIFIED//FOUO

Tribunal President asked the Recorder to produce additional evidence. Accordingly, the
Tribunal recessed to give the Recorder the opporttmity to retrieve the requested
information.

On 11 October 2004, the Tribunal reconvened to allow the Recorder to present the
evidence requested by the Tribunal. Because one of the documents the Recorder sought
to introduce was unclassified (Exhibit R-38), the Personal Representative met with the
detainee prior to the 11 October 2004 session to go over the document. After seeing

. Exhibit R-38, which is an affidavit from the detainee’s wife, the detainee asked to
participate in the proceeding. The Tribunal President granted the request, and the 11
October 2004 Tribunal session began as an open Tribunal session, with the detainee
providing his sworn testimony after the Recorder introduced Exhibit R-38 into evidence.
During his test’unony, the detainee denied the allegations on the Unclassified Summary of
Evidence and provided a detailed account of the events surrounding his arrest by the BH
government. The Personal Representative also admitted Exhibit D-c, which was a
revised Detainee Election Form indicating the detainee’s desire to participate in the
hearing. The Tribunal President also explained that given the detainee had previously
declined to participate, the Tribunal would not revive the witness requests the detainee
had made before his declination, which the detainee understood. The detainee’s
testimony is summarized in Enclosure (3) to the CSRT Decision Report.

During the classified session of the Tribunal on 11 October, the Recorder presented
Extfibits R-27 through R-37, all of which are classified, for the Tribunal’s consideration.
The Recorder did not comment on the additional evidence; however, the Personal
Representative did. The Tribunal then closed for deliberations.

Before the Tribunal had completed the Tribunal Decision Report, the Recorder informed
the Tribunal that additional classified information had been found which was relevant to
the determination of the detainee’s status. Accordingly, the Tribunal reconvened on 20
October 2004 to consider the additional classified evidence. Because the Personal
Representative had transferred to the headquarters office for the Office for the
Administrative Review of the Detention of Enemy Combatants (OARDEC) 
Washington, D.C., the additional classified session was convened via a secure
teleconference. At the s~ssion, the Recorder introduced additional classified Exhibits R-
39 through R-44, copies of which had previously been provided to the detainee’s
Personal Representative in Washington, D.C. Neither the Recorder nor the Personal
Representative commented on the additional classified exhibits, and the Tribunal closed
for deliberations. After carefully considering all of the tesffmuny and evidence provided
to the Tribunal, the Tribunal concluded that the detainee is properly classified as an
enemy combatant and was part of or supporting A1 Qalda forces.

UNCLASSIFIED//FOUO isN ~
Enclosure (1)

Page 2 of 5
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UNCLASSII~ED//FOUO

3. Evidence Considered by the Tribunal

The Tribunal considered the following evidence in reaching its conclusions:

a. Exi~bits: R-1 through R-44, and D-a through D-c.

b. Testimony of the following persons: None.

c. Sworn statement of the detainee:

See Enclosure (3) to the CSRT Decision Report.

4. Rulings by the Tribunal on Detainee Requests for Evidence or Witnesses

As noted above in paragraph 2, the detainee initially requested two witnesses, but then
changed his mind and decided not to participate in the Tribunal process. Accordingly, his
witness requests were not pursued. After the 6 October 2004 session of the Tribunal had
concluded, the detainee asked to be permitted to testify at a subsequent open session of
the Tribunal to be held on 11 October 2004. The Tribunal President granted the request,
but noted it would be unreasonable at that point in time to reconsider the wimess
requests, which the detainee understood.

During the detainee’s testimony on 11 October 2004; he mentioned that when he was
turned over into U.S. custody, he and the others arrested with him had a number of
documents with them, including their passports and some papers from the Bosnian court
that had earlier heard their cases. The Personal Representative tried to obtain the
documents, but could only fred the detainee’s Algerian and Bosnian passports. The
Personal Representative did not search further for the documents once the detainee
indicated that he would not participate in the Tribunal process. When specifically
questioned about the documents during his testimony on 11 October 2004, the detainee
indicated they were not necessary to prove his case.

5. Discussion of Unclassified Evidence

The Tribunal considered the following unclassified evidence in making its
determinations:

a. The Recorder offered Exhibits R-I through R-3 and R-38 into evidence during
the unclassified sessions of the proceeding. Exhibit R-1 is the Unclassified Summary of
Evidence. While this summary is helpful in that it provides a broad outline of what the
Tribunal can expect to see, it is not persuasive in that it provides conclusory statements
without supporting unclassified evidence. Exhibit R-2 provided no usable evidence.
Accordingly, the Tribunal had to look to other evidence for support of the Unclassified
Summary of Evidence.

UNCLASSIFIED//FOUO ISN ~
Enclosure (I)

Page 3 of 5
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UNCLASSIFIED//FOUO

b. Exhibit I~-3 is an excerpt concerning the GIA from the Terrorist Organization
Reference Guide. Exhibit R-38 is an affidavit from the detainee’s wife filed with the
U.S. District Court for the District of Cohimbia in conjunction with the detainee’s Habeas
Corpus petition. The Tribunal considered both of these exhibits in reaching its
conclusions.

c. The Tribunal also considered the detainee~s swom testimony given during an
open session of the Tribunal on 11 October 2004. In sum, the detainee denied the
allegations on the Unclassified Summary of Evidence. Specifically, he denied: serving in
the Bosnian military; any association with the GIA; being associated with a known A1
Qalda operative; having planned to travel to Afghanistan; and any involvement with a
plan to attack the U.S. Embassy in Sarajevo. He then answered questions posed by the
Personal Representative and Tribunal members. He was, however, unwilling to answer
several questions pertaining to two fellow detainees, asserting he was concerned that the
information was being sought for interrogation purposes. He was otherwise cooperative.
A summarized transcript of the detainee’s sworn testimony is attached as C SRT Decision
Report Enclosure (3).

Before reaching its decision, the Tribunal also considered the classified evidence offered
by the Recorder 0~xhibits R-4 through R-37 and R-39 through R-44). A discussion ofthe
classified evidence is found in Enclosure (2) to the Combatant Status Review Tribunal
Decision Report. After considering all of the evidence, including the detainee’s sworn
testimony, the Tribunal determined that this detainee is properly classified as an enemy
combatant and was part of or supporting A1 Qaida forces.

6, Consultations with the CSRT Legal Advisor

The Tribunal consulted the CSRT Assistant Legal Advisor regarding allegations of
mistreatment made by the detainee during his testimony on 11 October 2004 (see
Enclosure (3) to the CSRT Decision Report). As per instructions, the OARDEC Liaison
to the Criminal Investigation Task Force and JTF-GTMO was notified of the matters on
15 October 2004.

The Tribunal also consulted with the CSRT Assistant Legal Advisor to arrange legaliy
sufficient procedures for conducting the 20 October 2004 classified Tribunal session via a
secure conference call. The classified session involved the Tribunal, Recorder and
Reporter in Guantanamo Bay, Cuba, and the Personal Representative in Washington,
D.C.

UNCLASS]2FIED//FOUO ISN ~
Enclosure (1)

Page 4 of 5
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UNCLASSIFIED/~OUO

7. Conclusions of the Tribunal

Upon careful review of all the evidence presented in this matter, the Tribunal makes the
following determinations:

a. The detainee was mentally mad physically capable of participating in the
proceeding. No medical or mental health evaluation was deemed necessary.

b. The detainee understood the Tribunal proceedings and actively participated in
the hearing on 11 October 2004.

c. The detainee is properly classified as an enemy combatant and was part of or
supporting A1 Qaida forces.

8. Dissenting Tribunal Member’s report

None. The Tribunal reached a unanimous decision.

Respectfully submitted,

Colonel, U.S. Army
Tribunal President

UNCLASSIFIED/~OUO ISN ~
Enclosure (1)

Page 5 of 5
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Summarized Detainee Statement

Tribunal President: Mustafa, you may now present any evidence you have to the
Tribunal or make a statement. You have the assistance of your Personal Representative
in doing so. Do you want to present information to this Tribunal?

Detainee: First thing I would like to ask is, do you have time?

Tribunal President: Yes, we have time.

Detainee: Because it might take a while.

Tribunal President: No problem. Would you like to make your statement under oath?

Detainee: Not a problem.

The detainee was sworn using the Muslim oath. The detainee testified to the
Tribunal in substance as follows:

Tribunal President:. Mustafa, you may begin.

Detainee: First thing I want to talk about is my detention or imprisonment here. Do you
want any comments related to my detention here?

Tribunal President: Are you being treated well?

Detainee: Not just my detention here, but from the moment I was captured up until this
moment right now?

Tribunal President: Whatever you would like to present to us would be fine.

Detainee: Then I will start from the beginning. I don’t remember the exact date, but a
few days before I was captured or arrested, the American and the Bosnian Embassies
closed their doors. They stated they closed their doors because of threats they received in
Sarajevo. A few days after that, some individuals came to my house and knocked on my
door. I opened the door and it was the police. The police were civilian police. I can
recall two of them were wearing police uniforms and three were global police,
international police from the United Nations. One was from Argentina, the second one
was from Ghana, and the third one was from Jordan. They came to me and said they
wanted to search my house. I asked them if they had a letter from the courts stating they
could search my house. This is in Sarajevo, not Afghanistan. I just want you to know I
am from Bosnia, not Afghanistan. So they gave me the paper. I read it and saw they had
the right to search my house. A woman was with them also. They entered my house and
I told them my wife and children were sleeping. It was late at night. So they said they
would have the woman search the room where my wife was sleeping. The woman ~vent

ISN ~
Enclosure (3)
Page 1 of 24
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UNCLASSIFIED/~OUO

into the room and the men started searching my apa.r~ent. They searched in a polite
manner and they did not leave anything untouched. They would look at my things and, if
they found nothing, they would put it back like it was. They looked through my
videotapes and books.

Detainee (continued): After they were all done, I asked them what they were loo~g for.
They told me that they were just searching,-but I felt they were searching for weapons.
They searched everything. I had a computer and a laptop I was in the process of fixing
that belonged to a company. I had a few drives, CD-ROMs, and floppy disks. They took
some papers and the computers with them. I said to them that I would not be responsible
for the computer if it had anything on it. I was responsible for it up until that point. I
told them to ask their supervisors if they could.bring an extra hard drive to copy
everything from the computer; they could take the hard drive with them. So they said
they were going to take it with them, but they promised they were not going to add or
take anything else to or from the original hard drivei I told them if they put anything new
on the hard drive, I would be able to see what it was and when it was added the next time
I would log on to the computer. So the authorities took the computers and some CDs
with them. They also had a video camera and they fiimed the entire search. So they left.

Detainee (continued): One of them came back and told me to come.with him to the
police station for questioning. So I grabbed my car keys to go with the policeman. The
policeman then said I did not have to drive, but I should ride with him and they would
bring me back home. I went to the police station. My fingerprints were taken, This was
the first time anything like this ever happened to me; I did not know how it worked. I
asked the police why they were doing this and they told me for anyone who is suspected
of committing a crime, fingerprints must be taken. We have to make sure you did not
commit a previous crime. The police officer told me that this did not mean I was a
criminal.

Detainee (continued): After taking my fingerprints, ~ was taken from the police station 
the Ministry of Interior. I was going to be asked questions. It was about three a.m. I told
them to ask me questions, but I was told that a lawyer had to be present. So we had to
walt for the lawyer to get there. So in the morning ~ lawyer arrived. I asked him who he
was. He told me he was a lawyer and my wife called him. Then I was asked questions.
They were normal questions, like where I worked, my age, where I lived, and so forth.
They asked me if I knew certain individuals. There were six from Bosnia and I was
asked about five of these individuals. I was the sixth person. Two of the individuals I
did not know and I had never seen them before. I told them I knew the other three. I
stayed in the police station for the next twenty-four hours. I was then told I had to be
taken to the higher court. In Bosnia, there is a regular court then there is the higher court.
I was taken to an interrogator. I was again asked some questions. The same questions as
before. The interrogator asked me an additional question. She asked me ifI knew where
the American Embassy was located. I told the interrogator that was a stupid question.

UNCLASSIFIED//FOUO
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Enclosure (3)
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Detainee (continued): I don’t think one person in Sarajevo does not know where the
American Embassy is located. Anyone who lives or resides in Sarajevo knows the
American Embassy is located in the center of the city. Everyone knows that. I told the
interrogator even my youngest son would know where the American Embassy was
located. The interrogator asked me ifI knew a person named Abu Zubayda. I asked her
where this person lived in Sarajevo. I thought maybe this was someone I knew under a
different name. The interrogator said that this person was the second or third highest
person in A1 Qaida and no one knew where Zubayda lived. I thought Zubayda was a
person who lived in Sarajevo. I did not know this person was involved with A1 Qaida.

Detainee (continued): The questions were fi~shed, but the interrogator told me I was
going to have to remain in custody for anywhere from another twenty-four hours to one
month. The lawyer asked why I was going to be held in custody and what evidence or
proof of wrongdoing they had against me. The interrogator told my lawyer and I - and
this is something you should emphasize or write in Very large letters. She, the
interrogator, stated this matter was much bigger than her and she could not be involved
with it. I knew at that point this matter was some type of game. I "knew this interrogator
came to talk to me so I could be placed in prison. The interrogator could not do anything
to tie or untie me.

Detainee (continued): I went to prison for the first time in my life. I would see prisons
on TV but I had never been in a real one before. You can only imagine how a person
feels when they go to prison for the first time. I was placed into a cell with persons who
were in prison for drug offenses, theft, and embezzlement of millions of dollars. I
entered the prison about four a.m. One of the prisoners pointed out an empty bed, so I
slept on that bed. I woke up later that morning and read the newspaper. I saw a headline
that was very strange. The headline said several members of the Islamic Armed Group
were arrested along with members of A1 Qaida. I realized they were talking about me
and the five other people I had been asked about earlier. The article stated we were
planning to think to bomb the American Embassy. There was a television there in the
prison also. I would flip the channels and all the Bosnlan channels were talking about it.
After a few days, I was waiting for this month to end.

Detainee (continued): Sorry, I forgot something. When I was with the interrogator and
she asked me about the location of the American Embassy, I knew it was related to why I
was there. I was aware the embassy had been closed. I told the interrogator I wanted
representatives from the American Embassy, the U.S. Army, and representatives from the
British Embassy to come interrogate me. I wanted these people to ask me ifI had ever
threatened anyone via telephone or face to face; or ifI was ever seen going into the "
American Embassy; or if there was any proof or evidence at my house that I was
involved with this matter. The interrogator did not call or bring anyone else in. She
stated the matter was bigger or higher than she was.

UNCLASSIFIED/~OUO
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Detainee (continued): So I stayed in the jail for about a month. The longer I stayed, the
more I thought this matter has some kind of twist to it. There were lawyers who were
talking at press conferences saying this whole matter was untrue. Why? Because I was
told I would remain in prison from twenty-four hours to a month. Long enough for them
to look into the computers they took from my house or to trace any phone call that I
made. But I will tell you something regarding the computers. If the hard drive had forty
gigabytes - that was full, which is impossible, it would only take a week for a group of
people to analyze the computer. They can obtain a list of all my phone calls from the
post office. If I needed the listing for a person, I would go to the post office, give them
the request, and I would get the hsting within a day or two. The Boshians said it was
difficult for them to obtain all this information and it would take over a month. Every
time something like this would happen, I suspected this was a game and this was not real.
When the month was over, I was told I would have to stay an additional two months in
jail, making it three months total. I was told the investigation was still ongoing and the
search of the phone records and computer search had not been completed. During this
period of time, my Bosnlan citizenship was revoked. The reason cited was I was
planning on attacking the American Embassy.

Detainee (continued): After that, the decisions came from the courts regarding the
investigation of this matter. There was nothing found on my computer related to
terrorism. I remember it was written down that they found pictures of waterfalls, trees,
sunsets and sunrises on the computer, some sottware programs, and games I had
downloaded for my son. As far as my cell phone and home phone, they wrote the same
note; nothing was found relating to terrorism. IfI remember correctly, they looked
through my phone calls from the previous six months. The investigation was completed
and they had to either release me from prison or extend my stay.

Detainee (continued): My wife and family had been in contact with the Algerian
Embassy from the first day I was imprisoned. The Algerian Ambassador would speak
with the Bosnlan authorities. I was alleged to be a part of the Armed Islamic Group, but
the Ambassador stated that I did not have any relationship with this armed group because
I was registered with the Algerian Embassy from 1993 until the year 2001, when I was
brought to Cuba. There was one day left for the police to hand me over to the Americans.
I did not know I was going to be handed over, but I felt it. There was talk about it in the
news and the newspapers. There were secret meetings between the commtmists in
Bosnia and the American military. The Bosnlan government at that time was communist.
The President was communist. I knew these meetings were about me, I felt it. On the
last day before I was handed over, my wife spoke with the Ambassador once more. My
wife inquired ifI was going to be mined over to the Americans. The Ambassador told
my wife if that happened, the Algerian government would sue the Bosnlan Government
in the International Court because it was verified Mustafa did not have any problems. It
was the Bosnlan Government’s right to interrogate me, and if there is proof of
wrongdoing, then imprison me. Also, if the Bosnian government nolonger wanted me in
their country, I would be welcome to return to Algeria. But for the Bosnian government
to turn me over to another country for no real reason, this would not be accepted.
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Detainee (continued): Thursday, January t~, during the night, I had tobe rel eased
because the time had run out. The law from the court said anyone that was found
innocent had to be released from prison before four p.m., because the courts are open
until three p.m. So then they take you back to the prison, you get the paper saying you
are innocent, and then you leave. The Busnian news on television said I was found
irmocent and I was being released. At that moment, the police officers came to me, gave
me the paper saying I was innocent, and released me to leave the prison to return to my
house. I changed the TV channel, and I saw there was a large number of people outside
the prison. The crowd had found out I was being turned ove~tary. There
was a lawyer for one of the other individuals - maybe it was~lawyer. The
lawyer stated he had an official announcement. The lawyer stated we [the Algerian Six]
would be turned over to the Americans. We were going to be moved from Sarajevo to
most likely Germany; then from Germany to Cuba. So we all left that prison and we
were turned over to the Americans. There seemed to be a big problem outside the prison.
The people wanted to grab us from the police. The police were hitting people and the
people were hitting the police. I heard the police talking on the radio and estimated there
were 5,000 people outside the prison. From what I saw, there were women, old and
young people, men, and children. All kinds of people. There was a fight between these
people and the police because they were trying to grab us from the police because they
heard we were innocent and the Bosniaas were still ~g us over. The fighting went
on from midnight to about six a.m. The people were flipping police cars over and the
roads had been closed.

Detainee (continued): That part was over. Now I would like to talk about the three days
when we were being moved. During those three days we were being transferred here,
animals would never have been treated the way we were. In Bosnia, the temperature was
-20degrees and there was ice and snow. It was very cold. They took offall my clothes
and they gave me very thin clothes - like that tablecloth [detainee points to the white
sheet covering the Tribunal table]. They placed mein a room that was very cold. As
they moved me from country to country, my ears, mouth and eyes were covered. I could
not even talk or breath. A mask with a metal piece was place over my mouth and nose.
Why am I saying this? When I sat with the Personal Representative, I was given a letter
from the American Ambassador in Bosnia that lied and said I was moved in a humane
manner, when I got to Cuba, the first four or five months I could not feel my left leg.
From my thigh to my back, I could not feel anything at all. It was like when you
administer anesthesia to someone. Anyway, we were moved here and what happened
had happened.

Detainee (continued): I am not going to get into the problems with the bad treatment
from the guards in Cuba. For example, a twenty-year-old guard came into my room and
was swearing towards my mother and father for no reason whatsoever. I was not even
talking to this guard. I was just sitting there. I am not going to talk about these things.
Outside everyone knows this is going on from the news.

UNCLASSIFIED//FOUO
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Detainee (continued): I was taken to the interrogations. I am now going to speak about
the interrogations. I remember everything about the interrogations. I do not know the
interrogator’s names, but I remember every single detail. I remember how the
interrogator was sitting, who was sitting next to him; I have a very good memory. I am
going to tell you everything the interrogator told me. At Camp X-ray, I told the
interrogators I did not want to talk to them and I was not going to tell them anything. The
interrogator asked why I did not want to speak. I answered because I did not know why I
was brought to Cuba. The interrogator asked ifI knew what the accusations were against
me from Bosnia. I told the interrogator I knew what the accusations were. He asked me
what they were. I told the interrogator that the accusation was that I was a member of Al
Qaida. The interrogator wrote it down and then drew an "X" over it. The interrogator
told me to forget about this matter. Then I told the interrogator another accusation was I
was a member of the Algerian Armed Group. The interrogator did the same as before
with the "X" on what he .had written down. The third accusation I stated was that I
intended to think to attack the U.S. Embassy in Sarajevo. The interrogator told me to
forget about this. The interrogator said something else but I cannot remember it right
now. I told the interrogator that was what I knew.

Detainee (continued): The interrogator told me I was there to give up information about
Bosnia, and information about the Arabs living in Bosnia, and the rescue organizations
that are present in Bosnia. I said to the interrogator that he would not hear one word from
me starting on that day. I also said to the interrogator, the story on the outside was I was
captured because of terrorism, and now here you are telling me you want me to give up
information about rescue organizations and Arabs and how the Arabs are living? I said if
there are accusations against me, I will talk with you about those accusations. But in
spite of that, I did speak with the interrogators about these things.

Detainee (continued): Another interrogator toldme the Bosnia and Herzegovina
Government wanted to get involved with the war on terrorism. This communist
government received very large monetary assistance from America. They took this
money and gave six people to the Americans. They took the money and then they tricked
us by handing over people who did not have or know anything. I asked the interrogator if
he knew this, then why was I being held in prison in Cuba? The interrogator told me t~s
matter was out of his hands and it was above him. Many of the interrogators told me
many different things. IfI had a piece of paper earlier I would have written it all down. I
don’t remember everything right at this moment. Another interrogator told me I was
bought with very large sums of money and I did no~ have any information, but I could not
be released. I asked the interrogator why, and if there were any accusations or evidence
against me. The interrogator said to me that they would find something, meaning I could
not be released from Cuba without them finding some accusation against me. I could not
have been held in Cuba in prison for three years, then all of a sudden be found innocent
and released. The interrogator stated there was a big problem and they could not release
me and say I was innocent because the Bosnian Embassy was told there was classified
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evidence against me. So ifI were released, the Bosnian government would ask for the
classified evidence.

Detainee (continued): IfI was released after three years, although the American
government said I was a criminal, it is impossible a court would give a sentence oftkree
years to a person who wanted to bomb an embassy. It is impossible. The least araount
wguld have been fifteen to twenty years because it is an act of~;errorism. So the
interrogator said now there was a problem. We could not let you go home, but we cannot
keep you here. Right now I was a problem to them and they did not know what to do
with me. These are the words of the interrogator, not the words of Mustafa. The
interrogators informed me the Bosnian government had reinstated my Bosnian citizenship
because they knew I was wronged and my citizenship was taken from me illegally.

Detainee (continued): The Bosnian government had changed and a new government was
in place. The Americans did not want to return me to Bosrfm Why? Because the
Americans claimed to have evidence against me. I can’t be returned and found innocent.
I could not be returned to Algeria because Algeria had created a problem with the
Bosnian Government. The Algerian Government questioned the Busnian Government as
to why I was arrested without any ~eason. So now I am sitting here in Cuba and I do not
know why. I do not know what is happening outside; I do not know. But what I do know
is that this is a game. These were the words of the interrogators. Even in movies, these
things do not happen. The accusations are the same thing. They are very strange. I can
give you more accusations in addition to the ones in front of you, if you would like to
write them down. The interrogators gave me more accusations than what you have given
me.

Detainee (continued): One of the accusations implied I knew where Bin Laden was
hiding while I am here in prison. Another accusation implied I knew where Bin Laden
kept his nuclear weapons. Another accusation implied I was Usama Bin Laden’s right
hand man. Many accusations like this, many things[ Another accusation was Bin Laden
contacted me to be a personal bodyguard. You can just add these accusations on the ones
you already have in front of you. So that way, things will be clear. The interrogators told
me with their own tongues that they did not have anything on me and I had done nothing
wrong. So this is all I will say about the interrogations, I am done with that. I will now
talk about this Tribunal.

Detainee (continued): Regarding my treatment here in prison, I am a person that lived 
very good life. I never had any problems with people whatsoever. Within my family
itself, I had no problems. I never had any problents with my neighbors. The team I
trained with consisted of Muslims, Catholics and Orthodox; many different people. My
neighbors, were the same way. I made very good wages from my jobs. I never had any
problems with money, people, anything. My life has changed completely. It has turned
360 degrees to this, where I am now~ There are times when a soldier, who maybe never
even went to school and barely knew how to hold a weapon, comes to you and swears at
you; he says things to you that you have never ever heard of in your life. As an example,

IsN ~
Enclosure (3)
Page 7 of 24

UNCLASSIFIED//FOUO 5020



UNCLASSIFIED/~OUO

a soldier broke my finger. [Detainee holds up his left hand. The left pinky finger is
distanced about 1½ inches from the four remaining fingers. The detainee is unable to
bring the left pinky finger in alignment with his other fingers.] Can you see? I cannot
bring this finger close to my other fingers. I cannot close this gap. On the middle finger
[detainee points to the center knuckle on the middle finger of his right hand], my knuckle
has been broken. You probably cannot see that. But my finger [detainee holds up his left
hand, the left pir@ finger] you can see that clearly.

Tribunal President: Let me ask you a question? Are you saying a soldier in Guatanamo
Bay, Cuba, broke your fingers?

Detainee: Yes. Soldiers took me and placed me onthe ground in the rocks outside. My
hands and my feet were bound. The soldiers put my face on the ground. You can see
maybe my eye - a small little hole near my eyes [detainee points to the outside comer on
his right eye]. One soldier put my head on the ground, and then another soldier came and
put his knee on my face. The soldier hit me on the other side of my face that was not
touching the ground [detainee points to the left side of his face]. If my head was turned a
little bit more [detainee turns his head to the right attempting to show the Tribunal the
position of his head at the time of the alleged incident] the rocks would have gone into
my eye. Next to my eye [detainee points to his right] there is a little hole. There are a lot
of things regarding the soldiers, but I won’t talk about all of them.

Detainee (continued): Regarding this Tribunal, I am speaking to you, but inside I don’t
rea~ly believe this Tribunal. Not you as individuals: Like the interrogator said, after
holding a person in prison for three years, this Tribunal cannot just say I am innocent and
let me go home. That is what I feel inside. So like the interrogator said to me, you have
to find anything to charge me with, being or not being an enemy combatant. But no
problem, I am still going to talk to you. If you want me to talk with you regarding the
accusations, I will talk about them. Or if you have questions, you can ask me. To tell
you the truth, I forgot many things I wanted to talk about because I did not write them
down.

Tribunal President: You Were given the opportunity to appear before the Tribunal when
it was held earlier?

Detainee: Yes.

Tribunal President: But you chose not to participate in the Tribunal? Is that correct?

Detainee: You said I decided not to attend? Yes:

Tribunal President: This time you have decided to talk because you had an opportunity to
take a look at this document ~xhibit R-38]?

Detainee: Yes.
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Tribunal President: You can present any information that you would like to and the
Tribunal will take the opportunity to ask any questions. If you are ready to conclude your
statement, then we can go on.

Detainee: Regard’rag the accusations, do I just talk about the accusations? Or will you
read them one by one to me and I talk about them?

Tribunal President: Are you talking about the accusations read to you earlier?

Detainee: Yes.

Tribunal President: You can answer them if you’d like. Do you remember what they
were?

Detainee: May I ask the Translator a question?

Tribunal President: The Tribunal would have to "know what you asked her.

Detainee: No problem.

Tribunal President: Okay.

Detainee: I have kidney stones and I have to go to the bathroom every few moments.
Before I came in I asked the soldier and the soldier said no, he would not take me to the
bathroom. I was in the room over there.

Tribunal President: We can take a recess to allow you to go to the restroom.

Detainee: Please forgive me. I want to-talk about the accusations, but I just have go to
the restroom. Thank you.

Tribunal President: I understand.

Recorder: All Rise.

The Tribunal took a brief recess.

Tribunal President: Just before the recess we were about to review the allegations.
Translator, do you have the translated version [of the Unclassified Summary of
Evidence]?

Translator: Yes, I do.

Tribunal President: Is it you plan to go through each allegation?
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Detainee: Yes.

Translator: The detainee asked me to read the allegations in English because he knows
them and he understands them.

Tribunal President: I need to make sure you understand what is being read to you, so I
would like for the allegations to be translated to you.

Detainee: Okay.

Tribunal President: Recorder, read each one aloud and then allow the detainee to respond
to each allegation2

Recorder: [Item 3.a.1.] The detainee is Algerian, but acquired Bosnian citizenship by
serving in the Bosrtian military in 1995.

Detainee: This is the first accusation?

Recorder: Yes.

Detainee: As I said to my Personal Representative earlier, I have some papers that were
with me when I was transferred over here. They could not find those papers. The papers
proved I was not living in Bosnia in 1995. I acquired the citizenship while living in
Croatia in February 1995. I entered Bosnia, ifI remember correctly, in July or August,
about two or three months before the war ended. I am going to give you proofI was
living in Croatia. In the year 1995, Croatia divided into two parts; Jupania and Dalmatia.
I was the [martial arts] champ in Dalmatia in 1995. )I was present there, and I took part in
the championship competition, It was impossible for me to be living in Bosnia and
participating in a championship in Croatia. That is the first thing. The certificate that
says I won the championship is probably still in my house. It even has the date on it.
This means I was living in Croatia, not Bosnia. Another paper that proves I was living in
Croatia was a paper requesting I vote while I was living in Croatia and Algeria. The
elections in Algeria were in 1995. The Algerian Embassy came to Zagreb, which is the
capital of Croatia. The Algerians living in Croatia vote. That is the proofI was living
there because I voted. The paper I used to vbte, the date is written on it. The t~d thing,
the rescue organization I was working with in Split. I would like to verify when the last
time I received a paycheck from them and the date I stopped working for them. The
fourth thing, the team I used to train with, when I stopped training with them. The fifth,
my Algerian passport, the old one - it has the date of when I entered Bosnia. You can
also make sure of this. There is a sixth thing. Where I acquired my Bosnian passport. I
got it from the Bosnian Embassy in Zagreb. This is proofI was living in Croatia. You
can also verify this through the police in Split where I used to live. A paper from the
police verifying your residence has the dates and address of where I used to live. You
can verify from the landlord when I stopped paying him and when I moved from that
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address. Many things prove I lived in Croatia when I obtained my Bosnian citizenship. I
got the citizenship in February 1995 or the end of 1994. In the end of 1994, I went to
Bosnia to sign some paperwork that had to be signed. I am not sure if it was the end of
1994 or January 1995, but it was around that time. The proof of that was I had an
UNHCR [United Nations High Commission on Refugees] identification card. It was
something regard’rag refugees. I had this identification because I was working with a
rescue organization.

Tribunal Member: Was it the United Nations Human Council on Refugees?

Detainee: Yes, they are the blue ....

Tribunal Member: Yes.

Detainee: t had that identification card. I traveled from Split to Bosnia in a plane with
the United Nations. I traveled for a day or two. Or maybe a few days, long enough for
me to sign the paperwork and return. I returned on the same plane to Split. You can
verify this with the United Nations. Maybe they will have a list of the names of all the
people who were on that plane on the way there and back. You can also verify the
number of days between me going there and coming back was a few days. You can
check with other companies or employees that worked in the building that I worked in.
They can verify I was there. These things all proved I acquired my citizenship while I
was living in Croatia. I did not even go to Bosnia at all. In the build’rag where I worked,
there was an office for the Bosnian Government. That is where I turned in my
paperwork. Anyone who wanted Bosnian citizenship had to go and turn in paperwork
with some money. It was very normal. It was about $900.00 dollars. This was not
strange, it was very normal. The American ambassador has Bosnian citizenship. Ask the
Ambassador why he got the Bosnian citizenship. Why do you ask me why I got the
citizenship and you don’t ask the Ambassador? An American basketball player who
plays in Bosnia has Bosnian citizenship. My wife is Bosnian and my kids are Bosnian. I
was a champ in Bosnia for several years and I trained a Bosnian team. Representatives
from Bosnia and Herzegovina were with me on the team. You ask me how I got the
citizenship? It was a normal thing, I had more of a right to get it than the American
ambassador. So this all proves how I acquired the citizenship and I was not in Bosnia in
the first place.

. Tribunal President: Can we move on to the second point?

Recorder: The Detainee is associated with the Armed Islamic Group (GIA).

Detainee: I don’t want to ask you about the evidence because you said the evidence was
classified. If you have any evidence, you can tel1 me. It is no problem. I am going to tell
you and if you have any evidence, you can tell that to me.

Tribunal President: Are you responding to that with either a yes or no?
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Detainee: Of course, no. What proves that ifI was with the Algerian Armed Group, I
would not have been able to go to the Algerian Embassy? They would not have seen or
accepted me there. The second thing is, when my Algerian passport had expired, I had to
go to the embassy and renew it.

Tribunal President: Let’s clarify. [Item 3.a.2.] The allegation reads the Detainee is
associated with the Armed Islamic Group, not the Alger[an Group.

Detainee: Maybe you are not aware of something, but I am just going clarify this. What
they mean by the Islamic Army is that it is in Algeria. In Algeria it is called the GIA, as
welt. It stands for the Armed Algerian Group. Where is another armed group besides
Algeria? I am sure they mean the Algerian Army because it is called the GIA. In French
it is called the GIA, too. Some say the "A" stands for army. Some says the "A" stands
for Algeria. If it is not that, then I don’t know what it is, but I will respond to that
accusation as the armed group. If this is how you are saying or what you meant by it,
then I do not know it and I am not a part of it. I know nothing of it. But if this is the
Armed Algerian Group as I think it is, then I say to you that this is impossible, as I was
registered with the Algerian Embassy. I had to hand in registration papers, which they
take and send to the Interior Ministry in Algeria. The Interior Ministry sends those
papers to the area where I lived in Algeria to verify all the information. So ifI had any
relationship with an armed group or drugs or weapons or anything, the response to the
Algerian Embassy would be not to register me. My new Algerian passport is from the
embassy from 1993 until 2001, when I was brought here to the prison. My children are
registered in the embassy and my wife is registered in ~e embassy. Every so often, there
is a meeting with the ambassador, meaning ifI had any relation with an armed group, I
would not be able to meet with the Algerian ambassador. I would have been sent back to
Algeria. Also, evidence I do not have a relationship with this armed group is when I was
captured in Bosnia, the Algerian Government and Algerian Embassy stepped in. Here in
prison, all the Arab representatives came here from all countries, not just Arabic
comatries. The Algerians are the only ones that did not come. Why? Because I was
captured from Bosnia and brought to Cuba for no reason. I can tell you that I am not a
member of this group. You can contact Algeria and ask them. The interrogator told me
that information was gathered from Algeria that I am not a member of the armed group.
That is what I have regarding this. If you have any evidence you can say, I will answer.

Tribunal President" Let’s respond to the next one, 3-a-3.

Recorder: [Item 3.a.3.] GIA is a recognized extremist organization with ties to A1 Qalda.

Detainee: How can I respond to this? It is not a question and it is not an accusation.

Tribunal President: You are right. Let’s move on tothe next one.
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Recorder: [Item 3.a.4.] While living in Bosnia, the Detainee associated with a known A1
Qaida operative.

Detainee: Give me his name.

Tribunal President: I do not know.

Detainee: How can I respond to this?

Tribunal President: Did you know of anybody that was a member of A1 Qaida?

Detainee: No, no.

Tribunal President: I’m sorry, what was your response?

Detainee: No.

Tribunal President: No?

Detainee: No. This is something the interrogators told me a long while ago. I asked the
interrogators to telI me who this person was. Then I could tell you if I might have
known this person, but not if the person is a terrorist. Maybe I knew this person as a
friend. Maybe it was a person that worked with me. Maybe it was a person that was on
my team. But I do not know if this person is Bosnian, Indian or whatever. If you tell me
the name, then I can respond and defend myself against this accusation.

Tribunal President: We are asking you the questions and we need you to respond to what
is on the unclassified summary. If you say you did not know or you did know anyone
that was apart of A1 Qaida, that is the information we need to know.

Detainee: I have only heard of A1 Qaida after the attacks in the United States. Before
that, I had never heard of A1 Qaida. Even after I heard of A1 Qaida, I felt that A1 Qaida
was the Taliban and the Taliban was AI Qaida. Then after watching the news, I knew A1
Qaida was associated with Bin Laden and the Taliban was associated with the Afghans.

Recorder: [Item 3.a.5.] At the time of his capture, the detainee had planned to travel to
Afghanistan once his A1 Qaida contact arrived there and had made the necessary
arrangements.

Detainee: I can respond to this accusation with a question. May I?

Tribunal President: Please do.

Detainee: Did they fred any stamps or visas on my passport to any countries close to
Afghanistan? Did they catch me with a suitcase on the plane? Was I seen going into an
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embassy for one of the countries close to Afghanistan? Was I seen sitt’mg and talking
with anyone known to be apart of A1 Qaida? How can they know that I planned? I do
not "know how they can know this. Do you have anything that is clear or proves clearly
that I plarmed these things? How do you say I planned these things? The answer that I
am able to give you is just to tell you that I did not plan these things. But I do not have
any papers or anything to prove that. I already told you earlier how I was captured from
my house. I was not rann~g or trying to escape. I was inside my house. The police
came in and arrested me.

Recorder: [Item 3.b.1.] The detainee was arrested by Bosnian authorities on 18 October
2001.

Detainee: Yes, but this phrase "arrested by," I just want to make that very clear I was not
arrested. I was in my house and they told me to come with them so they could asked me
some questions. When you say arrested, it means I was fleeing, they came in, and I was
fighting.

Recorder: [Item 3.b.2.] The detainee was arrested beeanse of his invoNemant with a
plan to attack the U.S. Embassy located in Sarajevo.

Detainee: The same answer as before. The only thing I can tell you is I did not plan or
even think of that. Did you find any explosives with me? Any weapons? Did you find
me in front of the embassy? Did you find me in contact with the Americans? Did I
threaten anyone? I am prepared now to tell you, if you have anything or any evidence,
even if it is j/~st very line, that proves I went to the embassy and looked like that
[Detainee made a gesture with his head and neck as if he were looking into a building or
a window] at the embassy, then I am ready to be punished. I can just tell you that I did
not plan anything. Point by point, when we get to the point that I am associated with AI
Qaida, but we already did that one.

Recorder: Itwas statement that preceded the first point.

Deta’mee: If it is the same point, but I do not want to repeat myself. These accusations,
my answer to all of them is I did not do these things. But I do not have anything to prove
this. The only thing is the citizenship. I can tell you where I was and I had the papers to
prove so. But to tell me I planned to bomb, I can only tell you that I did not plan.

Tribunal President: Mustafa, does that conclude your statement?

Detainee: This is it, but I was hoping you had evidence that you can give me. IfI was in
your place - and I apologize in advance for these words - but ira supervisor came to me
and showed me accusations I’Ve these, I would take these accusations and I would hit him
in the face with them. Sorry about that. [Everyone in the Tribunal room laughs.]

Tribunal President: We had to laugh, but it is okay.
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Detainee: Why? Because these are accusations that I can’t even answer. I am not able
to answer them. You tell me I am from A1 Qaida, but I am not an Al Qaida. I don’t have
any proof to give you except to ask you to catch Bin Laden and ask him ifI am a part of
A1 Qaida. To tell me that I thought, I’ll just tell you that I did not. I don’t have proof
regarding this. What should be done is you should give me evidence regarding these
accusations because I am not able to give you any evidence. I can jnst tell you no, and
that is it.

Tribunal President: Mustafa, we allowed you the opportunity to tell the Tribunal your
side of the story so we can consider your story, plus the unclassified evidence from your
family. We will consider all of the information you have given us, and this document
[Exhibit R-38] in our decision.

Detainee: The evidence of proving I was living in Croatia, I do not know how I can get
that to you. My wife can send papers or I can talk tO the Ambassador about this. Maybe
he can send papers that I was living in Croatia.

Tribunal President: "You have the opportunity to get that information.
or what the procedure is, but you really should take the oppommity to
information.

I do not know how
get that

Detainee: How when I am in GTMO?

Tribunal President: For the purpose of this Tribunal, we have to look at the information
that is presented to us at this time. In the beginning[i.e., when the detainee met with his
Personal Representative], when you said you did no~ want to participate and you did not
want to have any witnesses or get any documents - the Tribunal cannot consider those
things now. You will have the opportunity at another time and I will explain the
Administrative Review Board process to you and you can use those documents then.
Mustafa, we will consider everything you have told ~s today, and also about the
documents that you have. TheTribunal will consider that information to make a
decision.

Detaineef Also, excuse me, but my Personal Representative told me there were some
papers that could not be found. I am a little surprised that these papers could not be
found, because when I came here, I had a bag that hung around my body and my
passports, both Algerian and Bos~ian; my embassy registration papers that proved I was
registered there; my voting paper was in there; the paper from the courts that said I was
innocent and allowed me to get out of the Bosnian prison; and the court’s report about
what was found on my computer and telephones; and my clothes. My Personal
Representative told me that these items could not be.found.

Tribunal President: Personal Representative, did someone take the time to look for those
documents?

ISN ~
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Personal Representative: Yes, Ma’am. I personally went over to detainee property and
asked for those documents. I was told the only items that were there were the detainee’s
Bosnian and Algerian passports and a sheet of paper with pictures on it. None of the
other documents were available.

Detainee: This is strange because everything was in the same bag. So everything should
be lost. It impossible that they only had a few of the things that were in the bag. Maybe
those certain papers were hidden.

Tribunal President: Did you ask your Personal Representative to get those documents for
you?

Detainee: Yes, i did ask him.

Tribunal President: Including the Bosalan and Algerian passports?

Detainee: All of it. It was in a bag tha I placed right here [detainee points to his torso].
The bag had both my passports and even my driver’s license in it.

Tribunal President: My question is, did you ask the Personal Representative to get those
documents for you to present to the Tribunal?

Detainee: I remember I told barn about my papers that proved I was living in Croatia and
that I had voted. The Personal Representative went there to look for them, but he could
not find them.

Tribunal President: I understand, but unless you asked the Personal Representative to get
those documents for you to present to the Tribunal, then he would not have done that
without your permission.

Detainee: Of course I asked him. I am sure I asked him.

Tribunal President: Personal Representative, did Mustafa ask you to get those documents
and present them to the Tribunal?

Personal Representative: Yes, Ma’am. In our earlier meeting, the detainee did ask me to
get those documents. I told the detainee part of the documents he wanted were not here,
and I had no idea where they were. In a follow-on meet~g when the detainee decided
not to participate, the detainee gave me a statement he wanted me to give to the Tribunal.
The Bosulan passport and the Algerian passport are here and I can retrieve those items in
less than five minutes.

Detainee: It’s no problem.

Tribunal President: Do you want us to get those documents to be presented?
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Detainee: I don’t think those items have anything to offer. The Algerian passport is a
new one and has nothing in it. The Bosnian passport has nothing to do with this matter,
but if you want it brought in, then the Representative can bring it.

Tribunal President: I only want the information presented if it is going to help us in our
determination, or if it is going to answer any of the questions in the evidence.

Detainee: No, they will not answer any of those questions. The Algerian passport has
nothing in it and the Bosnlan passport is new.

Tribunal President: Does that conclude your statement?

Detainee: I do not have anything else about this. All I have else to say is if there is
anything else about me that you may want to know. How I went to Croatia? How I
started work~g? Anything like that. That I can talk to you about if you want me to.

Tribunal President: The Tribunal will probably ask you some questions. But before that,
Personal Representative, do you have any queslions for the Detainee?

Personal Representative: No, Ma’am.

Tribunal President: Recorder, do you have any questions for the Detainee?

Recorder: No, Ma’am.

Tribunal President: Do any of the Tribunal Members have any questions for the
Detainee?

Tribunal Member: Yes, Ma’am. One of the allegations cites you served in the Bosnian
military. Have you ever been in any military?

Detainee: I never in my life wore any uniform like that you have on [detainee points to
the military uniforms worn by the Tribunal Members]. To answer the queslion, I left
Algeria and I had not even registered for the Algerian Army. Sometimes when I was
living in Croatia, ifI wanted to go on a holiday or vacation for one month to Algeria, I
could not go. I knew ifI went there I would be forced to serve in the Algerian Army. In
1998, I had a paper from the Algerian Government that was issued to men who reached a
certain age excusing me from serving in the Algerian Army. So the Algerian Embassy
sent me a paper.

Detainee: I presented to the embassy information or papers that said I was married and
had children. In exchange, I was given a certificate excusing me from military service.
Even this certificate was in that bag with me.
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Tribunal Member: Does your Bosnian passport have stamps to prove your whereabouts
in 1995, or is it newer than that?

Detainee: The Bosnian passport is renewed every two years. 8o even if there were
stamps inside, it would have been changed by now. You can verify from the Bosnian
Government where my first passport was issued. Itwas issued from the Bosrtian
Embassy in Zagreb, the capital of Croatia.

Tribunal Member: Who were you working for at the time you were taken into custody?

Detainee: Taibah, an organization. Would you like me to explain what Talbah is?

Tribunal Member: Can I get the full name of the company f~st?

Detainee: It is Taibala International.

Tribunal Member: Can you explain what you did for Taibah?

Detainee: This organization is a Saudi Arabian charitable organization. It is also
registered as American, so it is Saudi-Amei-ican. It is registered in Washin~on and
registeged in Sandi Arabia. It works in teaching. They teach mainly the English
language and computers. But all of its work is on the teaching side. In some instances,
dur’mg Eid, which in a Muslim holiday, sometimes they would slay sheep and cattle and
distribute them to the poor, but very, very rarely. But the organization’s main function
was computers and teaching the English language. My job was to fix the computer
software or hardware. Sometimes there would be a course and the professor would teach
computer skills. My job would be to examine all the computers before the students come
in to make sure they were working properly before being used. Occasionally, if there
was something wrong with the computer or the hardware, I would fix it. That is what my
job was.

Tribunal Member: How long had you been working for Talbah?

Detainee: I am not sure of the date I started. I am afraid to make a mistake in the date,
but I will tell you what I think it was. I started working for Talbah after I stopped
work’mg for the organization of Qatar. It was the end of 1996 or the begiaming of i997, I
think, until the day I came here. But the actual date itself, I am not sure. It was about
four years.

Tribunal Member: What was the organization you worked for prior to Taibah?

Detainee: In 1993, I was working in rescue, the Intemational Islamic Rescue
Organization from Sandi Arabia. I worked there from 1993, 1994 and up until the end of
1995. Then, in Bosnia, I worked for the organization Qatar. From 1993 through 1995, I
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was wor "king in Split in Croatia. Then in the end of 1995, 1996 and 1997, in the Qatar
organization. Then in Taibah. I had other jobs too, besides this one.

Tribunal Member: I just want to make sure I understand the different times. For the
International Islamic Organization from 1993 to 19957

Detainee: In 1993. I am sure of that because I left straight from Algeria to come. I was
sent a paper to come to Split and work for the International Islamic Rescue Organization.
All my work is related to computers.

Tribunal Member: Is the International Islamic Rescue Organization also known as the
International Islamic Relief Organization? Are they the same thing?

Detainee: I-G-A-S-A. The last two letters stand for Saudi Arabia, I know that. I do not
know the rest.

Tribunal Member: So that was from 1993 to 19957

Detainee: Yes.

Tribunal Member: What did you do for IGASA?

Detainee: The same things. I worked on computers.

Tribunal Member: Computers, okay.

Detainee: They had orphans, and I would enter and retrieve data on the orphans. If the
President or the boss would write a report, I would enter that also. I did anything dealing
with the computers.

Tribunal Member: Was that also in Split?

Detainee: Yes, that was in Split.

Tribunal Member: Then from 1995, but also in 1996 and 1997, you worked for Qatar?

Detainee: Yes.

Tribunal Member: What did you do for Qatar?

Detainee: I again worked with the computers, and at that time I was also a secretary to
the president. During this period of time, I was working in two cities. The first period
was in Zenitza. But then the president or manager sent me to another city to work in. I
worked there for a while, and I became the manager in that company.
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Tribunal Member: Where was that?

Detainee: Qatar.

Tribunal Member: I am sorry, I meant the name of the city.

Detainee: Tuzla.

Tribunal Member: Tuzla.

Detainee: I was the manager only in Tuzla, nowhere else. The general manager was in
Zenltza. So I worked there for maybe a year. Then they closed, and I went back to
Sarajevo. One of the reasons I moved to the capital, m Sarajevo, was because I was
training and teaching karate.

Tribunal Member: You worked for Qatar for only one year?

Detainee: From the end of 1995, all of 1996 and the beginning of 1997. It all amounted
to maybe two years.

Tribunal Member: Okay. What did Qatar do?

Detainee: The main line of work was dealing with orphans. But they also distributed
food to the poor sometimes.

Tribunal Member: What did IOASA do?

Detainee: The same thing. Pretty much all of the relief o;ganizations in Bosnia, the
Islamic and non-Islamic ones. They all work in this area, distributing food and clothes to
the poor. Giving the orphans money, about $25.00 every month. All the relief
organizations in Bosnia Herzegovina did the same thing. Maybe the Talbah organization
I worked for was the only one that taught also. Maybe there were some other
organizations that do that, but I do not know what they were.

Tribunal Member: You mentioned that you know some ofthe other Algerian people who
were taken into custody at the same time? Who were the ones that you knew?

Detainee: Now, I would like to ask the Tribunal a question. Is this an interrogation?

Tribunal Member: No. This is for the Tribunal.

Detainee:

Tribunal Member: Are those three different people?
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~ maybe.

Tribunal Member: How did you know these people? What was your relationship to
them?

Detainee: I do not want to answer this question because I feel it is related to the
interrogations. I am sorry. This question about these three individuals, I have talked
about them so much you can fill a CD. I can only tell you now, if one of those three are a
terrorist, then I am a terrorist. If one of them is from A1 Qaida, then I am from A1 Qaida.
I/’you imprison one of them for a terrorist act, then I am prepared to go to prisoa with
him. I say these things because I know them as well as I know my wife and kids. That is
all I can say about them

Tribunal Member: I have no fiu’ther questions.

Detainee: Thank you.

Tribunal President: Can you tell me how long you have.known the other Algerians you
just named?

Detainee: Same as before, I cannot answer that question. The only reason I do not want
to answer the question is because it is related or went into the interrogations.

Tribunal President: That might be true, but the Tribunal has not had the opportunity to
read those interrogations. This is your opportunity to answer our questions, but you do
not have to if you do not want to.

Detainee: I understand.

Tribunal President: Have you ever traveled to Afghanistan?

Detainee: Not only did I not travel to Afghanistan, but I never even thought of traveling
to Afghanistan.

Tribunal President: Do you know anyone that lives(in Afghanistan, or have you
communicated with anyone that lives in Afghanistan?

Detainee: You mean here in prison?

Tribunal President: No. Prior to coming here?

Detainee: No. Never.
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Tribunal President: I don’t have any other questions. Mustafa, do you have anything
else you would like to present to us?

Detainee: I just want to say a small thing. I hope that this is real. I am not berating you
with these words, but this is something I don’t want to keep inside. I hope this Tribunal
is really real. I hope that a person who has made a mistake would admit to making a
mistake. No matter who this person is. Even if he is the closest person to you. What I
mean by this is, if America made a mistake by bringing me here to Cuba, not just because
it is hard for them to admit a mistake was made, butto prevent me from leaving here,
then bring all these accusations against me. I will tell you something else, if you have
evidence, big or small, that I have any relationship with terrorism or ifI helped any
terrorists, I am prepared for any kind of punishment in any country. I am saying this to
you now, and i~you wish for me to, I will sign a piece of paper saying these same words.
I know people and I talk to people, but I have no way of knowing they are terrorists or
not. For me to know a person, and to know for sure if he is a terrorist and I am
knowingly dealing with him, that is not true. My history is known. The Algerian
government knows me. In the years of 1990 through 1992, I was a champion in Algeria.
The Algerian government knows my very well. They know where I live, my wife, my
kids, my father and my mother. I lel~ Algeria and went to Croatia. I was working in that
organization. The team I used to train with and train has maybe one Muslim. The rest
are all Catholics and Orthodox. Those people knew me very well and they respect me
very much. Never did I have any problem with anyone who was not Muslim. I lived
with them. Never, did I ever go into a police station. I only went to get my driver’s
license or passports. But to go there for a problem, never. Maybe I had a speeding ticket
or something like that. Any other problems involving fighting with people, never.
Nothing like that. Then comes this problem. You can also verify this in Bosnia
Herzegovina, the place I lived, and who I worked with, who I trained with on the team;
did I ever have any problems, or if they knew ifI am an extremist in my religion or a
terrorist or anything. That is what I have.

Detainee (continued): Truthfully, I read the paper that was brought to me today (Exhibit
R-38), the one from the lawyer. I swear to God thatI was touched. It was very hard for
me to read my wife and children are suffering. My wife cannot work because she has
three children and she is a teacher. My wife had to go and live with her sister because
she in unable to work and has no income. Thank God I had my salary when I was
working in Bosnia Herzegovina. Maybe ministers in Bosnia did not have this salary.
Thank God for my work with computers. For my wife to go from that to living with her
friends and her sister; and my wife’s sisters are helping her because some idiots acted
stupidly and do not want to right their wrongs. They do not want to say that we made a
mistake. Or they admit to making a mistake but they won’t do anything about it. Today
is the 1 lth of October, I think. In seven more days, Iwill have been in this prison for
three years. I swear to God I will tell you something, ifI had a relationship with Al
Qaida, I swear I would not be scared of anyone and I would tell you I am from A1 Qaida.
I would not be concerned about America. IfI had a relationship with terrorism, I would
tel1 you I am a really a terrorist and I would not be concerned. When I tell you that I
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don’t have a relationship, it is not because I am scared of you, it is because it is the ~uth.
I don’t have a relationship. So I hope that the mistake that you made; not you personally,
you did not make this mistake, but those who are responsible, will fix this mistake. That
is all I have.

Tribunal President: All evidence having been provided to this Tribunal, this concludes
this Tribunal session. Personal Representative, do you want to present an updated
Detainee Election Form?

Personal Representative: Yes, Ma’am. I am handing the Tribunal President an updated
Detainee Election Form marked as Extfibit "D- C."

Exhibit "D-C" is accepted into evidence by the Tribunal.

Detainee: This election form says what?

Tribunal President: I will read it to you. It says, "The detainee wants to participate in the
Tribunal." That is what allowed you to be here today.

Detainee: Okay.

Tribunal President: And it says that "You requested two wi~tesses. The witness will
testify that you were never in the B,,B~ososnian ~,~__~and that you knew nothing of A1 Qaida."
It also says "The witnesses are ~and~ on 5 October the detainee determined
he would not attend the Tribunal. Affirmatively declined to participate since all
documents would not be presented to the detainee. On 11 October," which is today,
"after reviewing additional unclassified information, the detainee elected to attend the
Tribunal." Is that correct?

Detainee: Yes, it is.

Tribunal President: I am sorry, I did not hear your response. I want to make sure that we
understand.

Detainee: Yes, that is correct.

Tribunal President: Okay. So I am assuming at this point we have all unclassified
evidence. Recorder?

Recorder: Yes, Ma’am.

Tribunal President: Personal Representative?

Personal Representative: Yes, Ma’am.
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The Tribunal President instructs the Detainee on how he would be notified of the
Tribunal results and the ARB process.

The open session of the Tribunal adjourned at 1421 hours, 11 October 2004.

AUTHENTICATION

I certify t~e material contained in this transcript is a lrue and accurate summary oft.he
testimony given during the proceedings.

Colonel, U.S. Army
Tribunal President
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Personal Representative:
(Name/Rank)

Translator Required? YES

DETAINEE ELECTION FORM

Date: 23 Sep 2004

Start Time: 1015

End Time: 1220

Language? ARABIC

CSRT Procedure Read to Detainee or Written Copy Read by Detainee? YES

Detainee Election:

[] Wants to Participate in Tribunal

[] Affirmatively Declines to Participate in Tribunal

[] Uncooperative or Unresponsive

Personal Representative Comments:

Detainee will attend the Tribunal. He has request 2 witnesses. The witness will testify he was

never in the Bosnian Army and he knows nothing about ai Qaida. The witnesses arel~ and

5 Oct 2004 aider, discussions on the evidence the Detainee affirmatively declined to participate in

the tribunal.

Personal
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T~ Ambassador

Sara j evo, ~osdia and Herzegovina
March 13~" 2002

Dear Families:

~’, " Thank you for your lat£er dated February l~h, 2002.

¯ The indi~idual~ reZerr~d to in your letter posed a c~edible

~%iuri%y threat to Unit~d Siat~si~ersorunel and facilities as

.w~ll as to the .peo~l e df Bosnia~and Herzegovina.’ Ws brought
.t~9 matter t~ the aZtention of approprlateldomestic
au~horities,:who detaiqid them.’be~ore transferring them to
U.~S. control at U.’S.. reque~t.~ . - ...

.~ The ~nited States military s~bsequentl~ t~ansferred’
t~m to the United St~t~§’ fahil±tyat Guan~anamo Bay. This

approach a!l~ws the Un±Zed States!to "safely detain these
i~div±dua~s Qhile continuing £o investigate.

-~ All detainees.at Guantanamo are being prov~dpd
Qo~respondence materials~ and the means ~0 send mail; as
we~ as the ability to receiye mail¯,.subjec~ tose.curity

screenings. I~ !s.~mp~;tant to note, however, tha.t inc6ming
maii is subOect to censoring, and correspondence ~e~med
in~ppropriate..by authorities may no£ get th~ough.,:.Below

w£~l find ihe necessary-~oUting inf~hmation,whichwill
permit you to send cerreSpbndence tp the d@tain~s:
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" "160 ~@mp X:-Ray
¯ W~sh’±’ng~on; DC

20355:.
.~=S.A.

Let me. aBsure you that the. United states ha~ tre~ted
’::and w±ll" contioue: to treat all Guant,aham0 Bay detainees

humanely. . .’.

Sincere’!y, ’

Cli.fford G. Bond
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Personal Representative:
(Name fRank)

Translator Required? YES

DETAINEE ELECTION FORM

Date: 23 Sop 2004

Start Time: 1015

End Time: 1220

Language? ARABIC

CSRT Procedure Read to Detainee or Written Copy Read by Detainee? YES

Detainee Election:

[] Wants to Participate in Tribunal

[] Mfirmatively Declines to Participate in Tribunal

[] Uncooperative or Unresponsive

Personal Representative Comments:

Detainee will attend the Tribunal. He has request 2 witnesses: The witness will testify he was

never in the Bosnian Army and he knows notking about al Qaida. The witnesses are~aud

5 OCT 04, detainee determined he would not attend the Tribunal. Affirmatively declined to

participate, since all documents would not be presented to him.

11 Oct 04, after reviewing an addition unclassified information the Detainee elected attend the

Tribunal

Personal
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Combatant Status Review Board

TO: Personal Representative

FROM: OIC, CSRT (21 September 2004)

Subject: Summary of Evidence for Combatant Status Review Tribunal - AIT IDR, Mnstafa.

1. Under the provisions of the Secretary of the Navy Memorandum, dated 29 July 2004,
.rmplementation of Combatant Status Review Tribunal Procedures for Enemy Combatants
Detained at Guantanamo Bay Naval Base Cuba, a Tribunal has been appointed to review the
detainee’s designation as an enemy combatant.

2. An enemy combatant has been defined as "an individual who was part of or supporting the
Taliban or al Qaida forces, or associated forces that are engaged in hostilities against the United
States or its coalition partners. This includes any person who committed a belligerent act or has
directly supported hostilities in aid ofanemy armed forces."

3. The United States Government has previously determined that the detainee is an enemy
combatant. This determination is based on information possessed by the United States that
indicates that the detainee is associated with al Qaida, and participated in military operations
against the United States or its coalition partners.

a. The detainee is associated with al Qaida:

1. The detainee is Algerian, but acquired Bosnian citizenship by serving in the Bosnian
military in 1995.

2. The detainee is associated with the Armed Islamic Group (GIA).

3. GIA is a recognized extremist organization with ties to al Qaida.

4. While living in Bosnia, the detainee associated with a known al Qaida operative.

5. At the time of his capture, the detainee had planned to travel to Afghanistan once his
al Qalda contact arrived there and had made the necessary arrangements.

b. The detainee participated in military operations against the United States or its coalition
partners.

1. The detainee was arrested by Bosnian authorities on 18 October 2001.

2. The detainee was arrested because of his involvement with a plan to attack the U.S.
embassy located in Sarajevo.

UNCLASSIFIED
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4. The detainee has the opportunity to contest his designation as an enemy combatant. The
Tribunal will endeavor to arrange for the presence of any reasonably available wimesses or
evidence that the detainee desires to call or introduce to prove that he is not an enemy combatant.
The Tribunal President will determine the reasonable availability of evidence or witnesses.
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Memorandum

To

From

Department of Defense
Office of Administrative Review
for Detained Enemy Combatants
Col. David Taylor, OIC, CSRT

FBI GTMO
Counterterrorism D" ’ ’
Asst. Gen. Counsel~

REQUEST FOR REDACTION OF
NATIONAL SECURITY INFORMATION

Dat~ 09125/2004

Pursuant to the Secretary of the Navy Order of 29 July
2004, Implementation of Combatant Review Tribunal Procedures for
Enemy Combatants Detained at Guantanamo Bay Naval Base, Cuba,
Section D, paragraph 2, the FBI requests redaction of the
information herein marked ~. The VBI
basis that said information relates to the national security of
the United States ~. Inappropriate dissemination of said
information could damage the national security of the United
States and compromise ongoing FBI investigations.

CERTIFICATION THAT REDACTED INFORMATION DOES NOT SUPPORT A
DETERMINATION THAT THE DETAINEE IS NOT AN ENEMY COMBATANT

The FBI certifies the aforementioned redaction contains
n~ ~nf~matimn.mthah~wmul~L~uppo~.-.a--de~e_~nmi~at~-t~a~-t~-----
detainee is not an enemy co~atant.

The following documents relative to ISN~h~ be~_

FD-302 dated 08/17/2002
FD-302 dated 08/26/2002
FD-302 dated 05/01/2003

~Redactions are blackened out on
docu/nent.

~See Executive Order 12958

the OARDEC provided FBI

Exhibit
5044



Memorandum from~to Col. David Taylor
Re: REQUEST FOR REDACTION, 09/25/2004

If need additional sistance
!I

please contact Asst.

Analyst

-2-
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U.S. Department of Homeland Security
U.S. Customs and Border Protection
Office of Border Patrol

NOTE: This report is based upon information obtained from various open sources. No
classified information was used in the preparation of this report.

f Border Patrol
i624 SSG Sims Road,

TX 79908
Attn, BPSCC P.O. Box 6017

, Texas 79906
,nt g. mhew Terrorist OrganLzatien

724-3218 Reference Guide

January2004
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4. Armed Islamic Group (GIA)

Description

An Islamic extremist group, the GIA aims to overthrow the secular Algerian regime and
replace it with an Islamic state. The GIA began its violent activity in 1992 afterAIgiers
voided the victory of the Islamic Salvation Front -the largest Islamic opposition party -in
the first round of legislative elections in December 1991.

Activities

Frequent attacks against civilians and government workers. Since 1992, the GIA has
conducted a terrorist campaign of civilian massacres, sometimes wiping out entire
villages in its area of operation, although the group’s dwindling numbers have caused a
decrease in the number of attacks. Since announcing its campaign against foreigners
living in Algeria in 1993, the GIA has killed more than 100 expatriate men and women -
mostly Europeans -in the country. The group uses assassinations and bombings,
including car bombs, and it is known to favor kidnapping victims and slitting their
throats. The GIA hijacked an Air France flight to Algiers in December 1994. In 2002, a
French court sentenced two GIA members to life in prison for conducting a sedes of
bombings in France in 1995.

Strength

Precise numbers unknown, probably fewer than 100.

Location/Area of Operation

Algeria.

External Aid

None known.

5. ’Asbat aI-Ansar

Description

’Asbat aI-Ansar- the League of the Followers- is a Lebanon-based, Sunni extremist
group, composed primarily of Palestinians and associated with Usama Bin Ladin. The
group follows an extremist interpretation of Islam that justifies violence against civilian
targets to achieve political ends. Some of those goals include overthrowing the
Lebanese Government and thwarting perceived anti-Islamic and pro-Western influences
in the country.
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.3.

LAKHDAR BOUMEDI~N~t et a.i.-

Petiti~ne~’s, .

GE(~P-.OEqvVALKE’P,. B~SH, Pre.sident

of th4 U~ited States of America; "
DONALD KUMSFELD, Segretfify of
Defense;iOENERAIS JAY HOOD, ,
Commafide.t, Joint Tasl~-F.oree; .
COLONEL >tar.SON J.
Command.er, Camp DeIfa; in their; "
individuq[ and official capacities,

Respondents. " " ""

AFFITDAV OF " .. ¯

. r ~.ot q " " ’"
being duly sworn, depose and state ~’~ , ". . -

t. I was born on September 26, 1.970, in Ka.kanj,. Bosiaia and Herzegovina (’¢BiIT’). lama
Bbsnian citizen. I m~rried A~t.[dir Mustafa in a relig’ous ceremony held in Zenica in
Ju~e 1996; the civil eetemow.was held and re_gister~d in Vogosea M~lity.in -
September 1996. "We have three children: ~ bornin 1997;~[11bnm in
2000; and~orn |~t 2002. All.of our .children are Bosnian cifze~. "

’ 2. My’ husband ~ [~!~ ~[afd was born on. July 9__9~.~t970;
Algerian emzen; his parents are~aad~. My husband hved with tus
p~rent% six brothers and.two sister~ up ant~l [993..He has completed two yeats.ofpost-
secondary edueatton,.and trmnmg m the field of tnformattort technolo~

I’~ one of six ehiIdren. A~my fatally is religious,’mjbrothers-and slsters and
attended the Sarajevo Medre~a, a welMmowa and Nghiy regarded school y.,ith a long
history and tradition. Lgraduated from the Medresa in l~89,2and began work in April
t990, as a teacher irt a reIig[ous eommtmky, based.in Capljina and serving Stolae,
Ljubuski, Pdcitelj and surrounding villages. Because of the outbreak of~e civil war,
was fo~eed to l~ave Bill for SpI~t, Croatia. [ Worked as a leacherwith Bosnian refugees
w.}~6 were living it~ refugee camps.~ Split and i
wa~ Fansferred to work in Zagreb, a~ there was a greater need for tea~hers there In May
1994, [ returned to my.family home~n Kakanj. [ worked fo~.the~umanRarian aid

5048



6~ganization Karat in Zeniea, from December I994 tmtil May t996. Si’n6~ then, I have
~g~uated frora Isla~Aead.eray, a~d arti pursuing, further edueatiun.

~y. husband came to Croatia ra i993 when hts~,~ ~ ~pe~list was relocated from
A~lge/ia. Fo’r l~siness ptirposes,he reghl~-r[y ~V~[~i~~’?in 1994. ByNoveraber " ¯
i99~, he was permanently.residing ha Bit and woddng f~?r thd t/umani~ti~m aid agency,
[gasa. He applibd for and received Bit citizenship in February l’995. In 1995, he
applied and w~s hked for t~hepositign o~ge//eral-secgetaty for thehumaN/arian aid
QrganizationKatat based .in Zeniea.: In his spare time, he’taught karate.at the Zer6ea
K-abate Club. In March 1996, he was transferred to .work in the Tuzla offige of Karat,
Which elused i~ Deeerabef t 996. Fgllowing tlie etosure of the Katar Tuzla office, he
moved to Sarajevo. In March 1.997£ be’was employed bY the hum.an~itarian aid
o~.arfization Taibah, as the, ~T ~ystem admi~strator, where:he worked up until the tirae of.
I~. arrest. He had raany:i~/terests and activities, such as th6 karate club Bosna, where he
~ a meraber, arid later acoach. Or~weekends he.vol~nteered at the.Red Crescent
society, where he worked with orphaned children. He is a.re’ o~[e, devoted-father
a~ad family man. A_~e~ the birth ofh~s first .son, he aetive!y ~uppg"~d ra’~-~rther
eduoation by taking responsibi!ity for the care ofogr .son while I was’at s~houl.

.O9.October 18, 2i?02, at 1:0~ a.m~ several Bit police off~eers.acoompat~ed by
unidentified fore[~maer.s spe~ng English came to o~r ~/partrrient with a search warrant.
The3~ told us they were looking for weapQns. They. also demanded f6 see my husband’s
identification pa[~crs~ and seized both his Algerian aadBiH passports. At 3:15 a.ra., he"
"~as taken into Bit poliee.cEstedy. All of this tobk place in fron~ of me and our children.
O’n 19 October at 00.30 a.m. our lawyer infdmied me tha~ the police had arrested my
htisband in eormeeti~n with ~uspeete~t terro/ist aotivity. On (anfiary [7, 2002, the
Bo~nian Supreme C_~o ._~,.~49red his immediate re/ease o.n the groand ¢.hat there were no
reasons upon whic ’detention could be ordered. Disregarding thi~ decision, the
F~demtionPolice t~b~n~ray husband to Uhited State~.eustody at 6:00 a.m. on
J~inuary 18, 2002. " ¯ .

Thd expulsiort 6f Ait Idle. MUstafa, [ citizen of ~3i~, was rondopossible by the fact that
his’ Busnian.eifizenship yeas revoked shortly after his arrest..The revoeatiun was based
ordy on the cb~arges__alleged a.galnst him; the cdrainal charges fvere treated.as cvide.nce of
g~il~ He appea"g~ff. ~-’Nvoeation, but w~s hmaded over to the Uhited Stat~s forces.before

-rh-~Suprerae Court reviewed the revocation proceeding; on December 19, 2002, the
Si~t~reme Cottrt annulled the ~leeisien.to re~’6ke my husband’s ei.tizenship,, and held’that
my’husband ne~~izenship. Aeeordingly~irae of his expulsion, he was
acitizen of Bit.

t~Uman Rights Chamber fo~ BiH~("Cha~ Ace re dingle the Apri! i 2003 deeisinn
of’the Chamber,’the respondent parties, Bit and the Federation of Best/in and
H~vin~ violated rai_ husband’s rights notto be arbit__~ro~r__ily_exge~suraed
.innocent until proven guilty, and not to be s~bjeetei:l to the death penalty. The Chamber

"<~lso ordered the respondea~ parties to take all necessaryaction to protect my husband’s
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"’8.

12.

. right~ wh~ in United Stktos eust,~:y and’t~, compensate my husband for non-peeuniha’y
datriagns’

" . . . .

tuber 3 t; 2002~ tile united States Embassy in Saraje:¢o sen~ m a letter, tellingOn De "
m~ that my husband had been transported tb G antanamo Bay by Umted States forces on
J’Luuary .I9, 2002 as an %nemyeomhatant?? .The Embassy informed mb that he would be
d~tained for arf indefinite p~iod oftinie, alfliough no charges had been I~rought against
him. My husband isalso prev.e.nted’foran tmli.mited tkae from being Gisited by family
ni.erabers. [ am deepl~ concerned that the indefinite term ofhis ~u~tody and ~solation
from his family may qause.him severe psybbo.logieal and/or l~hysieal damage. In fac~, in
One letter he’~’ent’to/he, he told me he w.~..on, a hunger s~rike. As time passed, his letters
b~came more and more pessimistic;

~n ka irregular eontac~ with m~, husband w~th the assisthnee o~the International
Cofamittee of the Red Cross. In the last few months I did not receive any news from my
hu~J~a~d. Only-recently [ ~eeiv~dletters arid postcards frov~’him,, all dated September
arid October 2003~ They’were he~/v!ly c~nsored, perhaps mote so than the earlier ones.

. Eyen thougfi ~ do not know if and how many of my Ietter~ my husband reeeivas, [ write
" t~ him often, and include in my letters the letters ot~r son wrii~s to him and pietores 6four
children.

S.i~.ee my.husband was taken into custody, I have worked very hard on his behalf. My
activities for my husband’s release include regular contacts w~th BIH government and
int~matinnal organiza~ons~ especially human rights organizations.

My.finaneial s’ituation has been very difficult since my husbmad was taken to
G..6~uta’uamo~ He us~.d ~o provide financial suppo~ formy children and me. Despite my
e..fforts to find work, [ am unemployed. [ liv~ with my sister~ and receive support from

. mY family and friends: Apart from ffmanpialprobIems, it ~is ~ery hard for ~e to e~plaln
¯’ the’situation to my childre ,n.. First, t rAdl to hide it from my eldest son, ~ut this was not

possible. He ~ksme everyday when his father is coming back, and writes to his father
v~o the dddn" e6 of his father and related traum~our
fduryear old son, starte ago. -

¯ ~oUryoun~egtNn~,.wh~wasbomSmonths’afterhisgatherwas.expelledfrom.
Bill, knows his father only:through our stories~. " . " " .

It i~ my belief, based on th~ messages my.family received, and from 6vetyttiing I know
¯ about my hosbat~d, that he is’~eeldng my assi .stance and support and would want me to

take appropriate legal action on his.behalf as h/g next friend., In thks capacity, [ have
r~tained and hereby request Wilme. r Cutler Piekering Hale and Dorr LLP,. hnd anyperson
authorized by that Einu, to seton my own and Air Idir Mustafa’s behalfan’d to take " "
whatever legal steps they eofisider,to be in o.ur best ~tere’sts, ~n. e~nneetion With my

:" htisbhnd’s detentionat Guantanamo; -.
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I k~ tfl~.’faots deposed her~iv, to b.e true to the best of my,.knowledge.

Sworn t~.by the deponent o~.~his t~nth day of August, 2004.

-4-
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LAKHDAR.’BOUMEDIENE~ otal.

Petitioners, , .

VS.

GEORGE WALKER BUSH, P.~’esident
of the Unit.ed States 0fAmerica;
DONALD RUMSFELD, Seamtary of
Defense;, GENERAL ~AYHOOD,
Commafiddr, Joint Task Force;

C6mmaMer, Camp .D~lta; in their
individual and o~cial capacities,

Respondents.

IN-THE UNITED STATES DISTRI~.T COURT
¯ FOR TI~ DI[STRICT OF COLUMBIA

AFFmAVIT OF ~ ’ ’q~- .... 7AUTFfORIZ~G REPRESE~rAT[ON

~emby depose and. ~a~: "

[ am acting as th~ next friend ofmyh~bmad ~[t [dir Mu~tafa, wha is ia the custody of
th~ United States at Guantanamo Bay Naval Bas~, ~3uba.

I hereby auth6riz~ WilmerCufler Pickering.Ha|e and Dorr LLP, and any person
¯ authbrized by that Firm, to.represen~ me in-all proeeeding’s relatihg to my husband’s

detention by-the United States, and any my.d all proceedings r,e!at.ed to my husband’s
s~atus under ~ustody of the United States.’. ...:
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UNCLASSIFIED//FOUO

Personal Representative Review of the Record of Proceedings

I acknowledge that on .~ October 20041 was provided the opporttm]ty to review the
record of proceedings for the Combatant Status Review Tribunal involving ISN ~

have no comments.

__ My comments are attached.

Date

L~CLASSIFIED/~OUO

ISN ~
Enclosure (5)

5053


